
  

  

 
 
 

ACTA NÚM. 14/2019 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA 
PEL PLE MUNICIPAL EN DATA 7 DE NOVEMBRE DE 2019 

 
 
A la Casa Consistorial de la Vila de CARDONA, essent les 19,00 hores del dia 
7 de novembre de 2019, es reuneix el Ple de l'Ajuntament, en sessió 
extraordinària, sota la Presidència de l'Il·lm. Alcalde-President, SR. 
FERRAN ESTRUCH I TORRENTS, amb l’assistència dels Regidors que a 
continuació s’indiquen: 
 

SR. JOAN HERNANDEZ MOSCOSO 
SRA. ROSER MONTORIOL VILAJOSANA 
SR. SALVADOR CAMPOS DAM 
SRA. ANNA MARIA SALA VILLARÓ 
SRA. LLUISA ALISTE SANCHEZ 
SR. FERRAN VERDEJO VICENTE 
SR. JORDI CASAS PONS 
SR. JOAN JANÉ SARDANS 
SRA. MONICA SALA ESQUIUS   

 
Excusa la seva absència el Regidor: 
 

SR. JOSEP MALAGARRIGA AUGUETS 
 
Assistits per mi, la sotasignant Secretaria-Interventora accidental de la 
Corporació,  Sra. Brígida Manau i Vila. 
 
 
El president obre l'acte i s'entra a conèixer els assumptes inclosos a l'ordre 
del dia, recaient sobre aquests assumptes, els acords que a continuació es 
relacionen: 
 
 
 
A.- PART RESOLUTIVA 
 
 
 
1.- ALCALDIA-PRESIDÈNCIA.- 
 
 
1.1.- ALCALDIA.- 
 
1.1.1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS: 
PLE ORDINARI CELEBRAT EL DIA 19 DE SETEMBRE DE 2019: PLE 
EXTRAORDINARI CELEBRAT EL DIA 3 D'OCTUBRE DE 2019, PLE 
EXTRAORDINARI D'URGENCIA CELEBRAT EL DIA 15 D'OCTUBRE DEL 
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2019 I PLE EXTRAORDINARI CELEBRAT EL DIA 17 D'OCTUBRE DE 
2019. 
 
Examinades les actes de les sessions anteriors següents: Ple ordinari del dia 
17 de setembre de 2019, Ple extraordinari del dia 3 d'octubre de 2019, Ple 
Extraordinari d'Urgència del dia 15 d'octubre de 2019 i Ple extraordinari 
(sorteig Meses Electorals) del dia 17 d'octubre de 2019, s'aproven per 
unanimitat dels 10 regidors presents dels 11 que composen la Corporació. 
  
 
Intervencions: 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 
1.1.2.- EXPEDIENT 1900/2019. DICTAMEN RELATIU A LA 
CONTRACTACIÓ DEL SERVEI DE NETEJA D’EDIFICIS, LOCALS I 
DEPENDÈNCIES MUNICIPALS DE L’AJUNTAMENT DE CARDONA, 
MITJANÇANT PROCEDIMENT OBERT. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“Antecedents 
  
L’Ajuntament de Cardona va aprovar l'expedient relatiu a la contractació del 
servei de neteja d'edificis, locals i dependències municipals de l'Ajuntament 
de Cardona, mitjançant procediment obert, per acord del Ple de la 
corporació en sessió ordinària celebrada el 17 de gener de 2019. 
  
Aquest procediment de contractació va quedar desert, en tant que no es a 
presentar cap proposició dins el termini de recepció d'ofertes. 
  
D'acord amb això, l'Ajuntament ha previst iniciar de nou l’expedient de 
contractació del servei de neteja d’edificis, locals i dependències municipals 
i aprovar els nous plecs de clàusules administratives i tècniques particulars 
que ha de regir l’adjudicació de l’esmentada contractació mitjançant 
procediment obert. 
  
La despesa derivada d’aquesta contractació es farà efectiva amb càrrec a les 
partides pressupostàries dels pressupostos dels exercicis corresponents, 
següents: 
  
C12 1331 22700 
D01 3331 22700 
D02 3330 22700 
D03 3332 22700 
D05 3420 22700 
D05 3422 22700 
D06 3421 22700 
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D09 3120 22700 
D13 3370 22700 
D14 3371 22700 
  
Fonaments de Dret 
  
Es licita un contracte de serveis, que té caràcter administratiu de 
conformitat amb la previsió de l’article 25 de la LCSP. El contracte es regeix 
pel Plec de prescripcions tècniques i el plec de clàusules administratives 
generals les clàusules dels quals es consideren part integrant del contracte. 
  
També es regeix per la següent normativa: 
  

a) Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic. 
b) Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa 

parcialment la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del sector 
públic. 

c) Reial decret 1098/2001, de 12 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament General de la Llei de contractes de les administracions 
públiques, en tot allò no modificat ni derogat per les dues 
disposicions esmentades anteriorment. 

d) Decret 107/2005, de 31 de maig, de creació del Registre Electrònic 
d’Empreses Licitadores. 

e) Directiva 2014/24/UE del Parlament Europeu i del Consell, de 26 de 
febrer de 2014,sobre contractació pública que deroga la Directiva 
2004/18/CEE. 

f) Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 
g) Text refós de règim local aprovat pel Reial decret legislatiu 781/1986, 

de 18 d’abril. 
h) Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat 

pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril (d’ara endavant 
“TRLMRLC”). 

i) Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de 
les administracions públiques. 

j) Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les 
administracions públiques de Catalunya 

k) Decret 107/2005, de 31 de maig, de creació del Registre electrònic 
d’empreses licitadores de la Generalitat de Catalunya. 

l) Llei 59/2003, de 19 de desembre, de signatura electrònica. 
m) Llei 29/2010, de 3 d’agost, de l’ús dels mitjans electrònics al sector 

públic de Catalunya. 
n) Llei 25/2013, de 27 de desembre, d’impuls de la factura electrònica i 

creació del registre comptable de factures en el sector públic. 
o) Llei 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter 

personal, i el Reial decret 1720/2007, de 21 de desembre, pel qual 
s’aprova el Reglament de desenvolupament de la Llei orgànica 
15/1999, de 13 de desembre (d’ara endavant RLOPD). 

  
El valor estimat del contracte és de 506.902,81 € IVA exclòs (613.352,40 € 
IVA inclòs). Aquest valor comprèn el termini d’execució que és de 2 anys 
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més dos anys de pròrroga (1+1). 
  
El VEC s’ha calcular de la manera següent: 
  

Concepte Base imposable 
Pressupost base de licitació 253.451,40 € 
Pròrrogues 253.451,40 € 
  
El valor anual del contracte és de 126.725,70 € IVA exclòs. (153.338,10 € 
IVA inclòs). 
  
A tots els efectes, s’entendrà que les ofertes presentades pels licitadors 
comprenen, no només el preu del contracte, sinó també l’IVA i els altres 
tributs que li siguin d’aplicació segons les disposicions de la normativa 
vigent. En tot cas, la quantitat corresponent a l’IVA figurarà com a partida 
independent i per la comparació de l’element “preu” en les ofertes es tindrà 
en compte, exclusivament, el preu sense IVA. 
  
El preu consignat és indiscutible, no admetent-se cap prova d'insuficiència i 
porta implícits tots els conceptes. 
  
S’han complert els tràmits reglamentaris per tal d’assegurar l’existència de 
crèdit suficient i adequat per al pagament dels serveis que són objecte 
d’aquest contracte. 
  
De conformitat amb l’article 28 de la LCSP, les necessitats i les causes 
d’idoneïtat que justifiquen la contractació són: 
  

a) Vist que la naturalesa i extensió de les necessitats que es 
pretenen cobrir són competència municipal de conformitat amb 
l’article 25.2.n) de la Llei 7/1985, de 2d’abril, Reguladora de les 
bases de règim local, és competència pròpia de l’Ajuntament la 
matèria de manteniment i conservació dels edificis, locals i 
dependències de titularitat municipal. 

 
b) L’Ajuntament no disposa de personal o mitjans propis per a la 

prestació dels serveis de neteja encomanats. 
Per a prestar el servei de neteja dels edificis municipals, l’empresa 
adjudicatària haurà de mantenir un nivell d’higiene dels edificis 
municipals equivalent o superior als fixats en la normativa 
d’higiene, seguretat i prevenció de riscos laborals, i per això haurà 
de subrogar-se el personal adscrit actualment al servei, de 
conformitat amb el conveni col·lectiu del sector. 
 

c) Els mitjans que es necessiten per satisfer les necessitats i la 
idoneïtat del contracte són les que consten al plec de clàusules 
tècniques particulars. 

   
De conformitat amb l’article 116.4.g) de la LCSP, no és idoni dividir l’objecte 
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del contracte en lots perquè: 
  

• La naturalesa del contracte, no justifica dividir el servei en lots, atès 
que el servei de neteja que s’ha de realitzar, és similar en els 
diferents edificis.  

• Vist que el personal que realitza el servei de neteja es subrogat per 
l’adjudicatari, considerem que per salvaguardar els drets laborals dels 
treballadors, el més convenient és no fragmentar el servei en lots, 
per tal que les jornades laborals siguin el més complertes possible.  

• Realitzar el servei de neteja a través de diferents adjudicataris, 
considerem que no repercuteix en una millora del servei, i a efectes 
de seguiment del contracte és poc eficient.  

  
De conformitat amb l’article 7.3 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’Estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, aquest contracte no 
està subjecte al principi d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. 
  
El procediment d’adjudicació del contracte és el procediment obert de 
conformitat amb l’article 156 i següents de la LCSP. 
  
L’òrgan competent per a aquesta contractació, de conformitat amb la 
disposició addicional segona de la LCSP, és el Ple qui té l’atribució per dur a 
terme les contractacions i concessions de tota classe quan el seu import 
superi el 10% dels recursos ordinaris del pressupost ni, en qualsevol cas els 
6.000.000,00 euros; incloses les de caràcter plurianual quan la seva durada 
no sigui superior a quatre anys, sempre que l’import acumulat de totes les 
anualitats no superi ni el percentatge indicat referit als recursos ordinaris 
del Pressupost del primer exercici ni la quantia assenyalada.  
 
  
L'Alcalde-President, previ informe de la Comissió informativa, proposa al Ple 
de la Corporació, l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
  

Primer.- Aprovar l’expedient de contractació i el plec de clàusules 
administratives particulars i el Plec de clàusules de  prescripcions tècniques 
per a la contractació del servei de neteja edificis, locals i dependències 
municipals. 
  
Segon.- Retenir el crèdit i autoritzar la despesa per l’import màxim 
estimat de 506.902,80 € IVA exclòs (613.352,39 € IVA inclòs), a càrrec a 
les aplicacions dels pressupostos dels exercicis corresponents, següents: 
  
C12 1331 22700 
D01 3331 22700 
D02 3330 22700 
D03 3332 22700 
D05 3420 22700 
D05 3422 22700 
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D06 3421 22700 
D09 3120 22700 
D13 3370 22700 
D14 3371 22700 
  
Tercer.- Tramitar la contractació pel Procediment obert harmonitzat, i fer 
la tramesa de l'anunci de licitació a l'Oficina de Publicacions de la Unió 
Europea. A l'anunci del perfil del contractant s'indicarà la data final del 
termini de presentació de proposicions, que serà de 35 dies naturals 
següents a la data d’enviament de l’anunci de licitació al 
DOUE.”                                                      
  
 
Intervencions: 
 
L’alcalde explica que, tal i com es va comentar a la comissió informativa, 
l’Ajuntament ja va aprovar els plecs de clàusules administratives i tècniques 
reguladores del contracte i es va obrir la corresponent licitació. Però la 
licitació va quedar deserta en tant que no es va presentar cap proposició 
durant el termini establert. Després de parlar i consultar amb vàries 
empreses del sector de la neteja, es va detectar que el preu establert pel 
contracte es considerava massa baix. De manera que s’han revisat els preus 
de licitació i s’han modificat els plecs d’acord amb aquestes previsions 
econòmiques i avui es sotmet a consideració del Ple tornar a iniciar aquesta 
contractació d’acord amb els nous plecs elaborats. La intenció és poder 
contractar el servei com més ràpid millor. Es va facilitar als regidors el 
desglòs de les hores que es contracten per equipament. S’ha fet alguna 
modificació en el plecs i la més important és la relativa al preu del 
contracte, que s’ha incrementat d’acord amb l’estudi econòmic realitzat. Ara 
es considera que el preu del contracte ja està dins dels paràmetres de 
mercat i que la contractació no hauria de quedar deserta.  
 
 
La secretària explica que s’ha incrementat el preu del contracte en un 
percentatge del 19% i s’ha aprofitat que es torna a obrir la licitació per fer 
alguns petits canvis en els plecs com el relatiu als criteris d’adjudicació, on 
s’ha afegit com a millora que l’empresa pugui oferir realitzar al seu càrrec 
una auditoria del servei, per assegurar el control d’execució durant tot el 
contracte. 
 
 
La Presidència dóna la paraula als Grups Municipals. 
 
 
El Sr. Joan Jané, portaveu del Grup Municipal de Junts per Cardona diu que 
han analitzat les dades del plec i han fet  la comparació amb altres pobles 
de similars característiques i veuen que les previsions estan en la mateixa 
línia i a preus de mercat. En el plec queda clar que es presta servei a un 
bon número d’espais municipals i pensen que en algun moment s’haurà de 
fer un replantejament dels locals, perquè el fet de mantenir tants 
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equipaments en ús comporta  una càrrega important de despesa. Ara, per 
exemple, es contempla per primer cop l’espai de coworking. Demana quines 
són les previsions d’ocupació de l’espai i si ja tenen dades de possibles 
persones o empreses interessades en anar-hi, per veure si les previsions 
que es contemplen a nivell de servei de neteja són adequades. 
 
 
La Sra. Anna Maria Sala, regidoria delegada d’Hisenda i Medi Ambient diu 
que com que  l’espai  de coworking encara no s’ha obert  i, per tant, no 
sabem el volum de persones que hi passaran ni si les hores que s’han 
determinat en el plec seran suficients o no, de manera que pot ser que en 
un futur s’hagin d’ajustar. Però de moment és una proposta inicial que es 
considera adaptada a les necessitats previstes. 

  
L’alcalde diu que quan els regidors vulguin es  pot organitzar una visita a 
l’espai de coworking. Recorda que l’obra ha sigut una mica complicada 
perquè ha implicat més treball del que inicialment s’havia previst  i que s’ha 
allargat respecte el termini inicial, amb temes que han sorgit, com 
filtracions i altres treballs no contemplats. Ara l’espai ja es troba totalment 
condicionat i ja hi ha a punt el reglament regulador del seu funcionament. 
El 17 de novembre s’hi farà la Jornada “Smart rural”, que està enfocada a 
tècnics, i es podrà provar l’espai. La tècnica responsable de l’Agència està 
fent tot el seguiment per poder posar en funcionament l’equipament i 
preparar la campanya comunicativa. Per tant en aquests moments el que es 
fa és informar a totes les persones que tenen interès de treballar-hi, 
donant-los una atenció personalitzada i començar la difusió a nivell de 
xarxes, tríptics, cartells, etc. També s’està treballant en la web, tot això 
assessorat per agents de la xarxa Arca, promotora dels espais de coworking  
rurals de Catalunya, que són els que tenen més coneixement de com 
funcionen aquest tipus d’equipaments. Per altra banda, està previst fer una 
reunió amb els possibles interessats i la idea és que el més aviat possible 
pugui començar a funcionar i que hi comencin a treballar els primers 
coworkers. És un local per a 12 persones amb tots els serveis. A dia d’avui 
sense fer cap tipus de publicitat ja se sap de persones que tenen interès en 
anar-hi, però s’obrirà a tothom.  
 
 
Votació: 
 
La presidència sotmet el dictamen a votació, el qual s’aprova per unanimitat 
dels 10 membres presents dels 11 que composen la corporació. 
 
 
1.1.3.- EXPEDIENT 1516/2019. DICTAMEN RELATIU A L’APROVACIÓ 
DE LA SOL·LICITUD D'AJUT DE L'AJUNTAMENT DE CARDONA AL PLA 
ÚNIC D'OBRES I SERVEIS DE CATALUNYA 2020-2024. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“En data 25 de juliol de 2019 es va publicar al Diari Oficial de la Generalitat 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

XW
Y4

YW
3W

6P
7P

XE
S4

TG
5K

PR
PM

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//c

ar
do

na
.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 7
 d

e 
48

 



  

  

de Catalunya número 7925 el decret 169/2019, de 23 de juliol, pel qual 
s'aproven les bases reguladores i d'execució del Pla únic d'obres i serveis de 
Catalunya per al període 2020-2024. 
  
En aquest Pla s'estableixen dues línies de subvencions diferents a les quals 
pot optar l'Ajuntament de Cardona: 
  
1.- Línia de subvencions per a inversions. 
2.- Línia de subvencions d'acció territorial a municipis petits  
  
Per resolució PRE/2257/2019, de 25 de juliol, s'ha oberta la convocatòria 
única per a la concessió de subvencions d'ambdues línies de finançament 
del Pla Únic d'Obres i Serveis de Catalunya per al període 2020-2024 (ref. 
BDNS 468916). 
  
Atesa la voluntat de l’Ajuntament de Cardona d'acollir-se a les subvencions 
previstes per al PUOSC 2020-2024 i per a les dues línies de subvencions 
convocades. 
  
  
Per això aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe de la Comissió 
Informativa Permanent, proposa al Ple de la Corporació, l’adopció dels 
següents 
  

ACORDS 
  
Primer.- Aprovar la sol·licitud de subvenció de  l'Ajuntament de Cardona 
al Pla Únic d'Obres i Serveis de Catalunya 2020-2024, d’acord amb les 
bases reguladores i d'execució del PUOSC per al període 2020-2024 
aprovades per Decret 169/2019, de 23 de juliol, i per als següents 
projectes: 
  
Línia de subvencions d'acció territorial a municipis petits 
  
Títol del projecte: Millora de l'entorn de l'Escola Mare de Déu del Patrocini 
de Cardona 
  
Línia de subvencions per a inversions  
  
Ordre de prioritat: 1 
Títol del projecte: Renovació i millora de l'eficiència energètica de 
l'enllumenat públic de Cardona 
  
Ordre de prioritat: 2 
Títol del projecte: Renovació del sistema de climatització del teatre 
municipal Els Catòlics de Cardona 
  
Segon.- Facultar a la Secretària de l'Ajuntament per tal de poder signar 
tota la documentació necessària per tal de fer efectiu l'anterior acord.” 
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Intervencions: 
 
L’alcalde explica que el que es promou en aquest dictamen, tal i com es va 
explicar a la comissió informativa,  és la sol·licitud d’ajut de l’Ajuntament de 
Cardona al Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya en les anualitats 2020-
2024. La Generalitat de Catalunya ha tornat a treure aquestes subvencions 
per a finançar inversions, després de més de 9 anys sense poder-les 
convocar. Fa uns anys es va treure un línia de subvencions de conservació i 
de manteniment, a les quals l’ajuntament també es va acollir, i ara podem 
concórrer a aquesta línia d’inversió amb una dotació de 250 milions d’euros, 
que suposa una xifra molt inferior a la prevista en les edicions passades del 
PUOSC i que, a més, caldrà distribuir entre les anualitats de 2020 a 2024. 
A continuació dóna la paraula a la secretària que subscriu, que explica 
breument les dues línies a les quals es pot acollir l’ajuntament i les seves 
característiques principals, així com els criteris de concessió. 
 
L’alcalde diu que els pertoca disculpar-se perquè s’ha anat una mica just a 
l’hora de parlar amb els grups d’aquest tema. La convocatòria pública dels 
ajuts es va publicar el mes de setembre i era una convocatòria que tots 
teníem perquè ens la van fer a arribar a través dels partits, agrupacions o la 
mateixa Diputació. A partir d’aquí, tal i com es va explicar a la comissió 
informativa, atenent els projectes que l’ajuntament té sobre la taula, la 
normativa dels ajuts i les necessitats que té Cardona, s’han seleccionat 
aquells projectes més prioritaris. Les dues línies de la convocatòria marquen 
els projectes elegibles a presentar. També cal tenir en compte que del total 
de diners de la convocatòria, només hi ha 30 milions que es distribuiran 
l’any 2020 i la Direcció General d’Administració Local ja ha dit que aquesta 
primera anualitat serà difícil encaixar-hi molts projectes i que molts d’ells 
s’hauran d’adjudicar en els següents anys del programa. 
 
Pel que fa als projectes que es presenten i tenint en compte que una de les 
prioritats que té el Govern és el tema de l’eficiència energètica i que 
l’ajuntament vol fomentar l’estalvi en aquest àmbit, una proposta prioritària 
per la qual es sol·licita ajut és la millora i renovació de l’enllumenat públic 
de Cardona. És un projecte en el que fa temps que s’hi batalla i que el seu 
grup havia defensat en tant que suposa un impacte important en quan a 
estalvi i eficiència energètica, i aquest ajuntament està compromès amb 
aquelles accions que suposin un salt qualitatiu a nivell mediambiental. En 
l’anterior mandat es va elaborar el Pla director de l’enllumenat públic, amb 
l’objectiu de fer un diagnòstic de l’estat actual de l’enllumenat públic a 
Cardona i preveure les accions a realitzar per tal de aconseguir els objectius 
de millora de l’eficiència energètica, adaptació reglamentària de les 
instal·lacions i millora de la seguretat. El Pla planteja la substitució de totes 
aquelles instal·lacions que no es troben en un estat correcte, i el seu grup 
considera que aquesta és una actuació prioritària, primer de tot pel tema de 
seguretat, en tant que moltes de les nostres instal·lacions s’han de millorar,  
i després per aconseguir els objectius esmentats de millora de l’eficiència 
energètica i d’estalvi econòmic a llarg termini. També cal destacar que el 
projecte suposa millorar diferents espais públics del nostre municipi que 
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necessiten millorar o reforçar la il·luminació, de manera que es considera un 
dels projectes més importants i es presentarà en la línia d’inversions  
territorials en municipis petits.  
 
És un projecte cabdal però ambiciós, tenint en  compte que tenim al voltant 
de 900 punts de llum a tot Cardona  i la idea és renovar-los i substituir-los 
pel sistema de LEDS i  així vetllar per la seva eficiència i adaptació a la 
normativa. Es prioritzarà el centre històric de Cardona i el centre de la 
Coromina, amb la intenció de millorar l’espai públic, afavorir el comerç local, 
i potenciar l’ambientació d’aquests nuclis. En el centre històric de Cardona  
l’objectiu també és reforçar la il·luminació d’aquells espais més foscos o que 
es considera que no estan ben il·luminats, canviant aquesta il·luminació a 
LEDS. Per tant es tracta d’un projecte que creiem fonamental i que 
defensem perquè comportarà un estalvi important a llarg termini, calculem 
que entre un 50 i un 60% d’estalvi d’energia elèctrica, de manera que té un 
retorn a nivell d’estalvi per tots els ciutadans. Per tant és un projecte que 
encaixa perfectament amb les línies estratègiques d’aquest govern. 
 
La segona prioritat és el Projecte de millora de l’entorn de l’Escola Mare de 
Déu del Patrocini. Com saben s’està fent l’accés a l’escola del Patrocini, no 
sense complicacions, perquè es tracta d’una obra difícil que ara s’ha parat 
per la reformulació d’una de les rampes. En breu es tornaran a emprendre 
les obres i això permetrà obrir l’escola per la banda original, no per l’escala 
provisional que s’ha utilitzat durant els darrers 35 anys. Aquesta actuació 
també  permet obrir i il·luminar la plaça Maragall, el carrer Ramon Puig i 
Molins, l’Avinguda Lluis Companys i la zona dels Cent Pisos. Per tant el que 
es presenta  és una millora de l’entorn de l’escola Mare de Déu del Patrocini, 
complementària al projecte de millora de l’accés que ja s’està 
desenvolupant. Bàsicament es promou la millora de la seguretat i la 
senyalització del nou accés al carrer Ramon Puig i Molins i la seva connexió 
amb la plaça dels 100 Pisos, reformulant tot l’entorn d’aquest espai i 
pensant en fer la zona més agradable pels veïns i per les persones que van 
a l’escola. D’aquesta manera és millorarà la mobilitat a l’entorn de l’escola, 
un projecte clau que el seu equip defensava en el pla de Govern  i que 
entenen que encaixa en els requisits que marca el Pla Únic d’Obres i Serveis 
de Catalunya. 
 
Per últim es presenta un tercer projecte consistent en la renovació del 
sistema de climatització del teatre municipal Els Catòlics. Com saben és 
voluntat de l’ajuntament d’acabar d’equipar els dos equipaments culturals 
que té Cardona i que gestionem directament: el teatre Els Catòlics i 
l’auditori Valentí Fuster. Pel que fa als Catòlics hi ha la necessitat urgent de 
renovar el sistema de climatització de l’equipament. El teatre té prop de 40 
anys de funcionament i el  sistema de climatització funciona des d’un primer 
moment i no s’ha renovat mai. Ara hi ha una de les bombes que no funciona 
i l’altre té un funcionament molt irregular. A més estan situades sota la 
coberta, el que suposa un problema a l’hora d’accedir-hi i la impossibilitat 
de fer un canvi de les bombes i situar-les al mateix espai sense aixecar la 
coberta. El que fem és plantejar una renovació del sistema de climatització 
perseguint també una millora de l’eficiència energètica i foment de la  
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sostenibilitat, al mateix temps que es promou l’estalvi econòmic en la gestió 
d’aquest equipaments. 
 
Per tant aquests tres projectes són els que presentarem al PUOSC, tenint en 
compte que tenim moltes altres actuacions sobre la taula i que també es 
voldrien desenvolupar. 
 
En les darreres hores hem estat parlant amb el grup socialista que ha 
plantejat una proposta que troben del tot interessant, en tant que 
comparteixen la voluntat de tirar endavant el projecte, i que és la promoció 
d’una nova residencia de Cardona a les Colònies Arquers. L’equip de govern 
es sent plenament compromès amb el desenvolupament de les Colònies i 
com el grup socialista consideren encertada la opció de crear un nou espai 
residencial a Cardona en aquesta mateixa localització, tal i com ja es va 
plantejar en les conclusions del procés de participació que es va promoure 
entorn del futur de les Colònies. 
 
Però presentar el projecte de creació d’aquest equipament a la present 
convocatòria del PUOSC es considera precipitat, en tant que per poder 
preveure on situar-lo exactament necessitem poder-ho planificar i valorar 
amb el temps necessari i es requereix d’una figura urbanística que és el pla 
de millora urbana. L’Ajuntament ha aconseguit el finançament de la 
Diputació per poder elaborar aquest PMU i, d’aquesta manera, es podrà 
definir l’ordenació d’aquest espai, incloent l’espai on poder ubicar un 
equipament com és una residència per a gent gran. En el procés participatiu 
realitzat va quedar clar que es considerava que les Colònies Arquers són un 
bon lloc per promoure aquest espai residencial, de manera que considera 
que és important els tres grups acordin quin ha de ser el seu encaix i on 
s’ubica en el marc del pla de millora. Per això plantejar ara un projecte al 
PUOSC per aquest equipament sense tenir la ordenació resolta i sense 
disposar del projecte executiu resulta complicat. D’altra banda avança que 
treballaran amb el Departament d’Afers Socials i Famílies per tal d’analitzar 
que és el millor model d’equipament residencial a implementar, en tant que 
tenen l’experiència de construcció de residències a tot el país. Avui en dia 
s’estan plantejant models en els quals es promou que les persones 
gaudeixin del màxim d’autonomia i pel qual puguin viure el màxim de temps 
possible a casa, amb un seguiment, i que la residència sigui un recurs final. 
Per això segurament haurem que fer un espai residencial, no entesa com al 
model de residència convencional, sinó adaptada als nous temps i 
requeriments, i caldrà fer-ho amb el consens de tots els grups. 
  
Un altre dels projectes del qual es va estar parlant, ja fa més temps, amb el 
grup de Junts per Cardona i, concretament, el regidor Jané amb el regidor 
d’Esports, és la remodelació o millora del pavelló municipal. En aquest 
tema, com es va comentar a la comissió informativa, creiem que hi ha 
d’haver un debat, que caldria calendaritzar perquè sinó es va  allargant i va 
passant el temps, per prendre una decisió i actuar en conseqüència. La 
decisió a adoptar és quin és el futur d’aquest equipament a mig o llarg 
termini, en el sentit de si es considera que continuarà en l’emplaçament 
actual durant anys o per contra es vol promoure un nou projecte de pavelló, 
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en el mateix o un altre espai. 
 
Cal dir que també estem a l’espera de es tornin a convocar les Meses de 
Concertació de la Diputació de Barcelona, que suposa la font de 
finançament més important que tenen els ajuntaments per a projectes 
d’inversió. Aquesta seria una via per plantejar projectes com aquest si 
passa a ser prioritari, i així es consensua, en tant que per a l’equip de 
govern hi ha molts projectes de gran interès i estratègics per al futur de 
Cardona, com és la promoció d’habitatge, entre d’altres. 
 
Per tant el que es farà es finalitzar les memòries valorades i poder demanar 
les subvencions abans del 15 de novembre. En el projecte de millora de 
l’entorn de l’Escola del Patrocini es sol·licitaran 120.000 euros, el pressupost 
del projecte d’enllumenat es calcula que estarà entre els 300.000 i els 
400.000 euros i el projecte de renovació dels Catòlics tindrà un cost de prop 
de 100.000 euros. Per tant, són imports importants i, en el cas d’atorgar-se 
la subvenció, es requereix un cofinançament del 20% de l’import, que 
caldrà aconseguir i que és possible aportar a través de crèdit, però també a 
partir d’altres fonts de finançament com les subvencions del Pla de 
Concertació de la Diputació de Barcelona. 
 
 
L’alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
Per part del Grup Municipal Junts per Cardona, el Sr. Jané diu que han anat 
molt tard en proporcionar-los la informació dels ajuts del PUOSC. El 2 de 
setembre es va publicar l’ampliació del termini de presentació d’ajuts al 
programa, de manera que hi havia temps suficient per comentar les 
propostes amb els grups i poder consensuar els projectes a presentar. 
 
Ells no discutiran el criteri que ha emprat l’equip de govern a l’hora de 
seleccionar els projectes però tenen clar que l’objectiu hauria de ser 
beneficiar el màxim número d’habitants possible. Amb més temps s’hauria 
pogut fer un anàlisi més exhaustiu i acordar les línies més importants 
d’actuació. Per tant el seu grup assumeix els projectes presentats, encara 
que no els comparteixen perquè els hauria agradat poder-ne parlar abans i 
arribar a un consens. A més, pensen que hi ha altres vies de finançament 
possible per poder-los desenvolupar. En el cas del teatre municipal Els 
Catòlics seria possible acollir-se a les línies de la Diputació de Barcelona 
previstes per a la xarxa d’equipaments culturals. I en el cas de l’enllumenat, 
acollir-se als ajuts de l’ICAEN de millora de l’eficiència energètica. 
 
 
L’alcalde diu que quan va exposar els projectes que es volen demanar al 
PUOSC a la Comissió informativa estava convençut que havien parlat 
d’aquest tema en una reunió anterior, on se’ls havia ofert la possibilitat de 
presentar les seves propostes de projecte. Per això suposaven que ja tenien 
la informació sobre els ajuts i esperaven propostes. Pot ser que no sigui així 
i que confongui, de manera que no s’hi vol posar fort.  En el tema que 
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planteja el grup de Junts per Cardona de la possibilitat de complementar el 
finançament de la inversió amb altres línies d’ajut, dir que estan oberts a 
demanar qualsevol subvenció que es pugui plantejar per aquests projectes. 
Pel que fa a la climatització del teatre municipal Els Catòlics, difícilment serà 
possible amb la línia que esmenta de la Diputació de Barcelona adreçada a 
espais culturals, però s’estudiaran totes les possibilitats que sorgeixin en 
aquest sentit. I amb el tema de l’ICAEN sí que hi poden haver línies d’ajut 
per complementar el finançament de la inversió que ja s’estan estudiant, no 
tan sols per l’enllumenat públic sinó també per al consum dels diferents 
equipaments municipals, com ja s’ha fet amb l’escola del Patrocini. Per tant, 
s’hi vol treballar prioritàriament. Amb l’ICAEN i amb l’Agència de l’Energia 
del Bages, de la qual en formem part, i que també han plantejat mesures 
concretes a nivell d’estalvi i d’inversió sostenible.  
 
Les inversions que es plantegen a nivell de millora de la il·luminació i 
renovació del sistema de climatització dels Catòlics comporten un estalvi 
important en la despesa energètica. S’han fet estudis de millora de 
l’eficiència energètica en equipaments com l’escola Joan de Palà, l’escola 
Mare de Déu del Patrocini o el mateix edifici de l’ajuntament. Però hi ha 
molta feina a fer en aquest àmbit amb inversions sostenibles que comportin 
una millora substancial en sostenibilitat i estalvi. Per això s’analitzaran 
específicament les línies d’ajut de l’ICAEN també per la millora de 
l’enllumenat públic, ja sigui amb subvencions a fons perdut o en línies de 
crèdit a baix interès. 
 
 
A continuació, l’alcalde  dóna la paraula al Grup Municipal del PSC. 
  
 
Intervé el seu portaveu Sr. Ferran Verdejo dient que, tal i com ha dit el Sr. 
Jané, el Grup Municipal del PSC també troba que el temps per acordar els 
projectes a presentar al PUOSC per part dels grups va ser molt limitat. El 
dilluns els van dir que proposessin idees de projectes i ho van fer el més 
ràpid que van poder. Però els han deixat molt poc marge per fer propostes i 
fins i tot per valorar els projectes presentats per l’equip de govern i que 
avui són objecte d’aprovació. De fet, s’aproven les prioritats i els projectes a 
presentar, però no la concreció d’aquests projectes, perquè encara no es 
disposa de les corresponents memòries valorades i d’un pressupost tancat. 
Com ha dit l’alcalde el seu grup va presentar la proposta del projecte 
d’execució de la nova residència a la Colònia Arquers, que encaixa amb les 
línies del PUOSC i que permetria obrir noves finestres d’oportunitats de 
treball i a la vegada solucionar l’actual problema de llista d’espera i cues a 
la residència. A part seria una oportunitat perquè la gent de fora pugui 
conèixer l’entorn de les colònies i Cardona. Creuen que si s’hagués donat 
abans la informació del PUOSC als grups s’hauria pogut avançar en aquest 
projecte de nova residència, un projecte que el mateix equip de govern 
portava en el seu programa. Si al setembre s’hagués plantejat el tema amb 
els grups, s’hauria estat a temps de disposar del projecte executiu.  
 
Pel que fa els projectes ha presentat l’equip de govern, consideren que la 
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millora de l’entorn de l’Escola del Patrocini i dels 100 pisos fa anys que és 
necessària i també ho van comprovar quan es van reunir amb els veïns i les 
veïnes dels 100 pisos, el carrer Ramon Puig i Molins i dels voltants i la zona 
d’accés del Patrocini. Cal solucionar el problema de trànsit al carrer Ramon 
Puig i Molins, en tant que es produeix una situació de col·lapse que pateixen 
els pares i mares que paren i deixen els nens a l’escola. També tenen 
pendent de parlar de la connexió dels 100 pisos amb la carretera del Miracle 
i comenten que en aquesta zona han caigut roques petites a la carretera 
que encara dificulten més el pas. 
  
Per tot això el seu grup s’abstindrà  en aquest punt, en tant que creuen que 
els projectes presentats són importants però que hi ha altres vies de 
finançament possibles per tal de portar-los a terme, com són les Meses de 
Concertació de la Diputació de Barcelona. 

 
El Sr. Estruch contesta i diu que pel que fa al tema de la  mobilitat i el 
trànsit en l’entorn de l’accés dels 100 pisos, aquesta constitueix una de les 
prioritats de l’equip de govern i el projecte es farà seguint els criteris que 
suposin la millor opció a nivell de seguretat i de millora de la mobilitat, 
intentant solucionar els possibles problemes d’aparcament que es treguin 
per poder tenir un espai agradable. Pel que fa al tema del despreniment de 
les pedres, es  comunicarà a la Diputació, en tant que la carretera és de la 
seva titularitat. I explica que avui mateix ha tingut una reunió amb la 
Diputació de Barcelona per intentar avançar en els projectes 
d’infraestructures i mobilitat. Ja s’havia demanat i com que és carretera de 
la Diputació farà l’estudi sobre la possibilitat de fer un vial de vianants per 
aquella zona, com ambdós grups defensaven. Faran un estudi previ amb els 
seus tècnics i elaboraran el projecte definitiu, perquè sobre plànol 
comentaven que no tenien clar la millor opció. Un cop estudiat, plantejaran 
la millor alternativa que es traduirà en el corresponent projecte executiu. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el Dictamen a votació, que s’aprova per sis vots a 
favor del Grup Municipal d’ERC (6), dues abstencions, del Grup Municipal 
del PSC (2) i dos en contra del Grup Municipal de Junts per Cardona (2).  
 
 
1.1.4.- EXPEDIENT 1615/2019. PROPOSTA D'ACORD RELATIVA A 
L'ADHESIÓ A L’ACORD MARC DE SUBMINISTRAMENT D’EQUIPS 
D’IMPRESSIÓ I DE MULTIFUNCIÓ EN LES MODALITATS DE COMPRA 
I ARRENDAMENT, AMB DESTINACIÓ A LES ENTITATS LOCALS DE 
CATALUNYA (Exp. 2017.02). 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“Antecedents 
  
1.- La Comissió Executiva del CCDL, prèvia tramitació del corresponent 
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procediment administratiu de licitació a tal efecte, en la sessió celebrada el 
dia 20 de juliol de 2018, va acordar adjudicar els diferents lots de l’Acord 
marc de subministrament d’equips d’impressió i de multifunció en les 
modalitats de compra i arrendament, amb destinació a les entitats locals de 
Catalunya (Exp. 2017.02) a les empreses següents: 
  
GIROCOPI, S.L – SISTEMES D’ORGANITZACIÓ, S.A. – UTE:  
Lot: 1,2,3,4,5,6,7,8,9,10,11,12,17 i 19 
KONICA MINOLTA: Lot: 14 
UTE RICOH: Lot: 15  
BASSO: Lots: 16, 18 i 20 
  
2.- En data 20 de març de 2019 es va procedir a la formalització dels 
pertinents contractes administratius de l'Acord marc, amb les empreses 
GIROCOPI, S.L-SISTEMES D’ORGANITZACIÓ, S.A. - UTE, KONICA MINOLTA, 
UTE RICOH i BASSO. 
  
3.- Que l’Ajuntament de Cardona en data 4 de gener de 2018 es va adherir 
al sistema d’adquisició centralitzada del Consorci Català pel 
Desenvolupament Local. 
  
4.- Que els contractes actuals de l’Ajuntament de Cardona, de 
subministrament d’equips d’impressió i de multifunció en la modalitat 
d’arrendament, no han estat encara objecte de contractació d’acord amb la 
LCSP i s’ha de procedir a regularitzar la situació. 
  
  
Fonaments de Dret 
  
Articles 227 i ss. de la nova LCSP, en relació a la DA 5a de la LBRL respecte 
a la creació i règim de centrals de contractació i l’adhesió a aquestes i 
articles concordants del TRLCSP en relació a les adhesions formalitzades 
abans de l’entrada en vigor de la nova LCSP. 
  
Articles 219 a 222 de la nova LCSP en relació al règim dels Acords marc, i 
l’adjudicació de contractes basats en aquests. 
  
Article 153 i 220 de la nova LCSP pel que fa a la formalització dels 
contractes administratius mitjançant la signatura per les parts del contracte 
dels corresponents documents contractuals. 
  
Disposició addicional 3a. de la nova LSCP. 
  
Plecs de clàusules administratives particulars i prescripcions tècniques que 
regeixen l’Acord marc de subministrament d’equips d’impressió i de 
multifunció en les modalitats de compra i arrendament, amb destinació a les 
entitats locals de Catalunya (Exp. 2017.02) aprovats per la Resolució de 
Presidència de 5 de març de 2018 i publicats al perfil de contractant de 
l’entitat. 
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Per tot això, d’acord als els antecedents abans esmentats i els fonaments de 
dret assenyalats anteriorment, aquest Ajuntament  
  

ACORDA 
  
Primer.- Disposar l’adhesió de l’Ajuntament de Cardona a l’Acord marc de 
subministrament d’equips d’impressió i de multifunció en les modalitats de 
compra i arrendament, amb destinació a les entitats locals de Catalunya 
(Exp. 2017.02), per un termini de dotze mesos, comptadors a partir de la 
data de formalització del present contracte. Aquest període podrà ésser 
prorrogat per tres períodes més de dotze mesos addicionals, essent el seu 
límit, vigència inicial i pròrrogues, de quaranta-vuit mesos com a màxim.  
  
Segon.- Aprovar la contractació a l’empresa adjudicatària GIROCOPI, S.L 
– SISTEMES D’ORGANITZACIÓ, S.A. – UTE, dels bens següents:  
  

EQUIP LOT QUANTITAT COST MENSUAL 
ESTIMAT (S/ IVA) 

HP E77830DN LOT_9 2 197,04 
HP E87660DN LOT_13 1 235,89 
HP E77822DN LOT_7 1 46,28 
HP E57540DN LOT_5 1 14,25 
HP E62555DN LOT_4 1 17,00 
HP M402DNE LOT_1 9 24,91 
(*) Aquesta relació podria modificar-se davant noves necessitats, estalvis derivats de reorganitzacions 
i/o per criteris tècnics, que impliquin l’augment, disminució o modificació de l’equipament contractat, 
sempre d’acord amb els marges i terminis que permet el contracte. 
  
Tercer.- Aprovar l'autorització i disposició de la despesa per import de 
535,37 Euros (sense IVA) que s'imputarà, dins del pressupost municipal de 
l'any 2019, a càrrec de l'aplicació pressupostària B02 9202 22000. 
  
Quart.- Notificar aquest acord a GIROCOPI, S.L – SISTEMES 
D’ORGANITZACIÓ, S.A. – UTE, com a empresa adjudicatària del contracte 
derivat de l’Acord marc de subministrament d’equips d’impressió i de 
multifunció (amb NIF U67273987, constituïda per les mercantils GIRCOPI 
S.L, amb domicili social al carrer Tirops s/n de la localitat de Fontcuberta 
(17833), i SISTEMES D’ORGANITZACIÓ S.A, amb domicili al carrer 
Montsant núm. 4, del Polígon Industrial Casanova de la localitat de Sant 
Fruitós del Bages (08272)), així com al Consorci Català pel 
Desenvolupament Local – CCDL (preferentment per e-notum al NIF 
P0800222B i el correu electrònic ccdl@ccdl.cat o per correu al carrer 
València núm. 231, 6a planta, 08007 Barcelona), tot donant-li els efectes de 
publicitat que siguin preceptius. 
  
Cinquè.- Comunicar aquest acord a l’ACM (preferentment per correu 
electrònic a centraldecompres@acm.cat o per correu postal al carrer 
València núm. 231, 6a planta, 08007 Barcelona).” 
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Intervencions: 
 
L'Alcalde dona la paraula al Tinent d’Alcalde Sr. Joan Hernández. 
 
 
El Sr. Joan Hernández explica el dictamen relatiu a l’adhesió a l’acord de 
subministrament d’equips d’impressió i de multifunció en les modalitats de 
compra i arrendament amb destinació a les entitats locals de Catalunya. 
Exposa que l’objecte del contracte al qual s’adhereix l’ajuntament són les 
impressores i el que abans s’anomenaven fotocopiadores i ara aparells 
multifunció. El que s’ha fet és un pas més del que ja es promoure l’any 
2015, que era intentar regular el tema dels costos d’aquests equips i poder 
aconseguir una millor oferta a un menor import. Els costos fins aquell 
moment eren molt variables i depenien dels manteniments, de les possibles 
averies i de les inversions que s’havien fet amb les impressores,  sense tenir 
gaire en compte els costos posteriors dels consumibles, que serien tant els 
tòners com els cartutxos de tinta. El que es va fer en aquell moment és 
estudiar-ho i racionalitzar aquest contracte, que en aquell moment prestava 
l’empresa REMSA de Manresa a través de RICOH.  
 
Ara el que fem es donar-hi una volta més i acollir-nos a l’acord marc de 
l’ACM i, per tant, millorar el sistema de contractació. Per altre banda s’ha fet 
un estudi econòmic del que suposarà aquesta adhesió a l’acord de l’ACM i 
s’ha conclòs que si partim de la mateixa utilització de les impressores que 
aquests últims quatre anys, estaríem parlant d’una reducció de costos 
anuals de prop de 5.000 euros l’any, segons la Intervenció municipal. Però 
nosaltres no ens volem quedar només aquí, i a part de voler millorar el 
sistema de contractació volem obtenir un producte més competent i anar 
tendint poc a poc a disminuir les impressions i l’ús del paper. El nostre és un 
compromís amb el medi ambient, de manera que cal tendir a anar reduint el 
paper i cal donar un pas endavant en aquest sentit. Com que a vegades 
només per voluntat no funciona, caldrà posar regles, i això passa per posar 
una mica més difícil la impressió. Per començar, ara les impressores per 
defecte imprimiran en blanc i negre i amb consum reduït. Si desprès es 
precisa imprimir en color o amb qualitat del 100% es pot fer, però haurà de 
ser una opció escollida per l’usuari.  
 
A nivell de números ha fet una valoració d’aquests sis mesos, i amb els 
números del primer semestre del 2019 estem en gairebé 200.000 copies 
l’any, més de 17.000 copies al mes. No ens podem conformar i l’objectiu 
seria que aquesta xifra és reduís com a mínim a la meitat, però hem de ser 
realistes i l’empresa o l’administració sense papers continua sent, per 
desgràcia, un objectiu encara per assolir.  
 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals. 
 
Per part dels grups intervé el portaveu del Grup Municipal Junts per 
Cardona, Sr. Joan Jané que es manifesta totalment d’acord amb les paraules 
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del tinent d’alcalde i amb l’objecte del dictamen. Cal anar reduint el paper, 
de manera que el millor és considerar una impressora per departament amb 
algun sistema de bústia per enviar i registrar les impressions i que només 
en casos excepcionals es disposi d’una impressora per cada lloc de treball. 
Per tant, la proposta d’acord està en la línia favorable de reducció del paper 
a l’administració local. 
 
 
Votació: 
 
La presidència sotmet el dictamen a votació, el qual s’aprova per unanimitat 
dels 10 membres presents dels 11 que composen la corporació. 
 
 
 
 
B.- ACTIVITAT DE CONTROL 
 
 
 
 
2.- ALCALDIA-PRESIDÈNCIA.- 
 
 
2.1.- ALCALDIA. 
 
2.1.1.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L'ALCALDIA DEL NÚM. 
0354 AL NÚM. 0435 DE 2019. 
 
El Ple de la Corporació es dóna per assabentat dels Decrets de l'Alcaldia 
núm. 0354 al núm. 0435 del 2019 dictats per l'Alcaldia-Presidència: Art. 
22.2.a) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, i que figuren al Llibre de Decrets. 
 
 
Intervencions: 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals. 
 
Per part del grup de Junts per Cardona: 
 

1. El Sr. Joan Jané pregunta en relació al decret 392/2019, d’acceptació 
del programa de Caixa de Crèdit de la Diputació de Barcelona. 
 

La secretària explica que el decret aprova acceptar l’import atorgat per la 
Diputació de Barcelona a l’Ajuntament de Cardona en l’anualitat 2019 del 
programa Caixa de Crèdit. L’ajuntament va sol·licitar el crèdit a principis 
d’any i el que es fa és el tràmit formal d’acceptació de la seva concessió per 
l’import que coincideix amb el topall màxim que tenim fixat de crèdit anual 
per mitjà del Pla d’ajust, que és de 175.000 euros. Amb aquest import es 
financen les inversions previstes en el pressupost d’inversions de l’exercici, 
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algunes ja previstes en el pressupost inicial i d’altres que van ser objecte de 
modificat de crèdit, també aprovat pel Ple, com la inversió FEDER al Parc 
Cultural de la Muntanya de Sal, la millora de les Colònies Arquers o el Pla 
d’obres d’emergència al nucli antic. 

 
2. El portaveu del grup de Junts per Cardona pregunta en relació al 

decret 400/2019 relatiu a la pròrroga del contracte de la plaça de 
tècnic de cultura, festes i comunicació. Ja abans de l’estiu es va 
parlar del tema de la convocatòria de llocs de treball a través de 
plans d’ocupació amb la secretària, que va comentar que s’havien 
convocat tres places temporals, per cobrir necessitats concretes. En 
el cas de la plaça d’administratiu/va es van presentar vàries persones 
interessades a la convocatòria i en canvi en el cas de la plaça de 
tècnic/a de cultura només una. La convocatòria per aquest lloc de 
treball es va publicar durant poc temps i en plataformes concretes. El 
seu grup no té res en contra del professional que ocupa aquest lloc 
de treball però pensen que hi hauria moltes persones que es podrien 
acollir i portar a terme les funcions d’aquest lloc. I després voldrien 
saber el perquè d’aquesta renovació i si no es pensa treure la plaça 
de cultura i festes. 
 

Respon l’alcalde i diu que pel que fa al tema de la selecció i la contractació, 
a l’ajuntament tenim bons professionals que saben on s’han de penjar les 
convocatòries i fins quan s’ha d’exposar els anuncis. Sempre es fa amb un 
escrupolós compliment de la llei i no vol que hi hagi cap dubte en relació al 
compliment de la normativa. 
 
Pel que esmenta de la pròrroga en el contracte de la persona que està els 
àmbits  de cultura, festes i joventut i de la persona que ocupa el lloc de 
treball de tècnic de comunicació, dir que són dues places cobertes 
provisionalment fins a la seva cobertura reglamentària. En el cas de la plaça 
de cultura i festes s’ha pogut cobrir amb el finançament d’un pla d’ocupació 
de la Diputació de Barcelona. 
 
La voluntat de l’equip de govern és convocar aquestes places de manera 
ràpida. Certament el temps passa i el volum de feina és important i els 
hauria agradat anar més ràpid i poder promoure les convocatòries de 
manera immediata, però sí que és intenció poder-ho fer en els propers 
mesos. Hem fet un anàlisi en profunditat de les necessitats d’aquestes 
àrees,  perquè s’ha d’entendre que aquest ajuntament té els recursos 
limitats i hi ha moltes àrees a cobrir i que es consideren fonamentals i 
prioritàries en tant que claus per al desenvolupament local del nostre 
municipi: cultura, joventut, participació ciutadana, educació. Aquests àmbits 
funcionals no tenen figures de personal d’estructura al seu càrrec i per això 
estem fent un replantejament de les places que tenim vacants i amb 
possibilitat de cobrir, i les competències i funcions que cal cobrir. 
Econòmicament l’ajuntament no es pot permetre un tècnic o tècnica per 
cada una de les funcions, i cal plantejar com es distribueix la feina entre les 
dues places que es poden convocar pel fet d’ajustar-se a les possibilitats de 
l’ajuntament. A part de les funcions esmentades, cal tenir en compte les 
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relatives a Esports i Salut. Són àmbits d’activitat on cal un lideratge tècnic i 
que també caldrà cobrir per tal que Cardona pugui desenvolupar polítiques 
públiques adreçades a la ciutadania. I que cal cobrir amb caràcter 
estructural i no temporal a través de plans d’ocupació o altres programes 
temporals que permeten avançar feina durant un temps, però que precisen 
d’algú que continuï de forma permanent amb les actuacions. 
 
Per tant, es definiran aquestes places i es convocaran els processos de 
selecció, per torn lliure i assegurant la pública concurrència. I mentrestant 
es prorrogaran les contractacions de les persones que ocupen aquestes 
places de forma transitòria fins a la cobertura reglamentària de les 
mateixes. La interinitat no és bona pel funcionament de l’ajuntament, 
malgrat que sí que vol remarcar l’extraordinària tasca que fan les persones 
que desenvolupen les tasques de cultura, festes, joventut, comunicació, 
participació ciutadana, esports i salut. 
 
 
Per part del Grup Municipal del PSC: 
 

1. El portaveu del Grup Municipal del PSC pregunta en relació al Decret 
número 366/2019, i demana si l’empresa ha donat resposta al 
requeriment i si l’empresa GICSA ha contestat quan tenen previst fer 
les reparacions. 
 
 

La secretaria diu que amb l’empresa GICSA la relació és nefasta. L’empresa 
GICSA va portar a terme petites reparacions com a producte del 
requeriment. Però es nega a solventar el tema de les filtracions d’aigua 
perquè diuen que no són per culpa de l’execució d’obra sinó per error del 
projecte. A part va demanar que especifiquéssim les lluminàries que hi ha a 
la passera, com les havien de col·locar i perquè el model no complia. El que 
vam fer és demanar informe a la direcció facultativa i se’ls hi va notificar 
per seu electrònica. El que passarà és que com que no hi donaran resposta, 
haurem de procedir a acordar la confiscació de la garantia, i com que no hi 
estaran d’acord, el més probable és que de nou formulin una demanda 
davant del contenciós. 
 
 
El portaveu del PSC demana si hi ha alguna idea de quan es recepcionarà 
totalment l’obra. La secretària contesta que tot i que l’obra està acabada, no 
es pot recepcionar perquè hi ha filtracions importants, i això és el que se’ls 
hi ha dit. Les goteres no han sortit en el termini de garantia de l’obra, sinó 
abans de la recepció. 
 
 

2. El Sr. Verdejo pregunta en relació al decret 379/2019, de contractació 
de l’obra relativa a les actuacions d’adequació i millora del mercat del 
diumenge de Cardona. Demana si és possible veure el projecte 
concret. 
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El tinent d’alcalde delegat de Desenvolupament Local Sr. Joan Hernández 
explica l’actuació i diu que es va demanar i obtenir un ajut de la Diputació 
de Barcelona per renovar la il·luminació que afecta als espais on es 
desenvolupa el mercat dels diumenges de Cardona. Les pretensions inicials 
eren ambicioses, en tant que  l’objectiu era que l’actuació inclogués la Fira 
de Baix, la Fira de Dalt i fins i tot si els recursos fossin suficients la Plaça del 
Mercat.  
 
A part de la il·luminació, l’objectiu és reforçar els punts de connexió, de 
manera que es pugui donar major servei tant al mercat com en els casos de 
fires i certàmens, ordenant els espais i evitant cables i connexions per terra, 
al mateix temps que es facilita que les instal·lacions s’adaptin a la 
normativa. Per això les caixes de connexions es situaran estratègicament, 
per donar el màxim de servei als operadors de mercat i als paradistes. 
 
Pel que fa  la millora de la il·luminació, s’instal·len els  mateixos models de 
lluminària que a la Fira de Dalt i es canvien els existents a la Fira de Dalt  
per LED. 
 
Finalment amb el pressupost assignat no s’ha pogut arribar a cobrir el 
reforç de la il·luminació de la plaça del Mercat i l’actuació es circumscriu a la 
plaça de la Fira i al passeig de la Fira. 
 
 

3. La següent qüestió que planteja el grup del PSC es relativa als 
decrets 405 i 410, ambdós relatius a baixes del padró municipal. El 
portaveu demana com es que hi ha tantes baixes del padró i en tant 
poc termini. 
 

La secretària que subscriu explica que és obligació de l’Ajuntament incoar 
els expedients per procedir a la baixa del padró d’habitants, per inscripció 
indeguda, d’aquelles persones que no compleixen amb el requisit de la 
residència. Com que un cop iniciat l’expedient s’ha de comunicar a les 
persones interessades, si aquests no manifesten res al respecte, és quan es 
comunica al Consell d’empadronament i es donen de baixa del padró del 
municipi. Se’n tramiten sempre que es detecten inscripcions indegudes, tal i 
com està establert reglamentàriament. 

 
 

4. El portaveu del PSC pregunta en relació al decret 416/2019, de 
serveis mínims per la vaga general convocada el dia 18 d’octubre de 
2019. 
 
La secretària explica que, efectivament, es va dictar un decret per 
concretar els serveis mínims en relació a la jornada de vaga del 18 
d’octubre de 2019 per tal de preservar el dret de vaga dels 
treballadors al mateix temps que es garanteixen els serveis 
considerats com a essencials per a la població. 
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Es va establir que caldria cobrir el servei d’oficina d’atenció al ciutadà, 
donant cobertura tant a l’oficina general d’atenció com la relativa als 
serveis d’urbanisme, obres i serveis. També es va establir la 
necessitat de cobrir el servei d’atenció domiciliària. Així mateix, el cós 
de la Policia Local tampoc pot exercir el dret de vaga, d’acord amb la 
legislació aplicable, i a de donar servei. I finalment, es va determinar 
una cobertura d’un terç de la plantilla a la llar d’infants municipal. 
 

5. El Sr. Verdejo pregunta en relació al decret 417/2019  i demana si hi 
ha novetats en el recurs contenciós interposat en relació a la fixació 
del preu just per l’expropiació forçosa de l’immoble de la carretera de 
la Mina número 1 de Cardona, conegut com a Cal Sort. 

 
La secretària explica que la novetat que va ser comunicada a aquest 
Ajuntament és que el jutjat va nomenar un pèrit per poder dictaminar en 
relació a les actuacions que es segueixen al jutjat per a la determinació del 
preu just de la finca. En aquest sentit, va donar un termini a l’Ajuntament 
per poder efectuar la provisió del fons pels honoraris del pèrit i comunicar-
ho al Jutjat. En el decret s’aprova la despesa i el pagament dels honoraris 
corresponent a la provisió de fons pel pèrit designat per la Secció Segona de 
la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de 
Catalunya en aquest afer. 
 
 
2.1.2.- DONAR COMPTE DEL PLA D'ACCIÓ PEL DESENVOLUPAMENT 
LOCAL DE SOLSONA, CARDONA I EL SOLSONES 2019-2030, PER 
PART DE LA DIRECTORA DE L'AGENCIA DE DESENVOLUPAMENT 
LOCAL DE SOLSONA I CARDONA. (EXPT. 1792/2019). 
 
El Ple de la Corporació es dóna per assabentat del Pla d’Acció pel 
Desenvolupament Local de Solsona, Cardona i el Solsonès” amb vigència 
2019-2030, següent: 
 
“L’Agència de Desenvolupament Local de Solsona i Cardona va començar a 
funcionar el desembre de 2014 amb una planificació a 4 anys vista 
anomenada “Pla d’Acció per a l’impuls del desenvolupament local de 
Cardona i Solsona a través de la col·laboració público-privada 2014-2018” 
provinent de la selecció de projectes continguts a la planificació estratègica 
de Cardona i El pla director de promoció econòmica de Solsona (Solsona 
Co), ambdues elaborades a través de processos participatius.  
  
El “Pla d’Acció per a l’ impuls del desenvolupament local de Cardona i 
Solsona a través de la col·laboració público-privada 2014-2018” va ser 
prorrogat fins a l’aprovació d’una nova planificació per acord de Junta de 
Govern Local de Solsona de 25 de juny de 2018 i pel Ple ordinari de 
Cardona de 5 de juliol de 2018.  
  
L’Ajuntament de Cardona, l’Ajuntament de Solsona, l’Associació 
d’empresaris pel Solsonès i l’Associació d’empresaris de Cardona van signar 
el “Pacte del Territori per al Desenvolupament Local de Solsona i Cardona” 
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amb data 28 de setembre de 2018 després que el pacte fos ratificat pel Ple 
de la Corporació de Cardona en sessió ordinària celebrada el dia 1 de març 
de 2018 i pel Ple de l’ajuntament de Solsona en sessió ordinària del 26 de 
març de 2018.  
  
Atès que en l’acord segon d’aquest pacte s’acorda impulsar un procés per 
tal de renovar l’estratègia territorial i definir els projectes a desenvolupar els 
projectes per al període 2019-2028 sota els principis de participació i 
concertació. 
  
En data 18 de gener de 2019 es va signar “l’acord de col·laboració tècnica 
del Pacte de Territori i el Consell Comarcal del Solsonès en matèria de 
Desenvolupament Local” on es va acordar treballar en el marc i els eixos 
recollida en el “Pla d’Acció per a l’impuls del desenvolupament local de 
Cardona i Solsona a través de la col·laboració público-privada 2014-2018” 
(o la planificació vigent en cada moment) tot ampliant-ne l’àmbit d’actuació 
a la comarca del Solsonès i a la recerca de nous àmbits de treball 
conjuntament.  
  
Durant els anys 2018 i 2019 s’ha elaborat, amb el suport del SOC,  un 
procés de replanificació amb un fort component participatiu i integrador que 
ha tingut en compte tant els actors i problemes identificats amb visió 
territorial incloent Solsona, Cardona i el Solsonès com la capacitat tècnica i 
de treball de les entitats que concerten aquest pla: Ajuntament de Solsona, 
Ajuntament de Cardona, Associació d’empresaris pel Solsonès, Associació 
d’empresaris de Cardona i Consell Comarcal del Solsonès.  
  
Vist que del treball descrit s’ha elaborat el “Pla d’Acció pel Desenvolupament 
Local de Solsona, Cardona i el Solsonès” amb vigència des del moment de 
la seva aprovació fins al 2030 i que aquest pla va ser validat pels actors del 
Pacte de Territori amb data 4 d’octubre de 2019, amb els eixos estratègics 
principals:  
  

• Millora de la situació sociolaboral i les condicions de vida de les 
persones  

• Estimulació del teixit empresarial per assolir un desenvolupament 
territorial integral  

• Governança i transversalitat del desenvolupament local  
  
En data 17 d’octubre de 2019, la junta de Govern Local va acordar 
l’aprovació de el “Pla d’Acció pel Desenvolupament Local de Solsona, 
Cardona i el Solsonès” amb vigència 2019-2030Pla d’Acció i sotmetre’l al Ple 
per a la seva ratificació. 
  
  
El Tinent d’alcalde delegat de Desenvolupament Local, previ informe de la 
Comissió Informativa Permanent, proposa al Ple de la Corporació, l’adopció 
del següents  
  

ACORDS 
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Primer.-  Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local del dia 17 
d’octubre de 2019 d’aprovació del “Pla d’Acció pel Desenvolupament Local 
de Solsona, Cardona i el Solsonès” amb vigència 2019-2030. 
  
Segon.- Donar a conèixer aquest pla al Servei Públic d’Ocupació de 
Catalunya, altres administracions i ens que corresponguin per tal de que 
donin suport a la seva implementació.” 
 
 
Intervencions: 
 
L'alcalde dóna la paraula a la Directora de l’Agencia  de Desenvolupament 
Local Solsona Cardona, Glòria Domínguez que explica el “Pla d’Acció pel 
Desenvolupament Local de Solsona, Cardona i el Solsonès” amb vigència 
2019-2030, d’acord amb el detall que s’adjunta a com annex a la present 
acta. 
 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
El  Portaveu del Grup Municipal de Junts per Cardona, Sr. Joan Jané, en 
primer lloc, agraeix l’explicació de la directora de l’agència i la seva 
predisposició. En segon lloc, fa palesa la necessitat de que l’agència estigui 
per sobre de qualsevol legislatura i que sigui un ens independent i apolític 
on hi puguin participar tots els grups polítics d’una forma gradual. 
 
 
 
 
C.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS.- 
 
No hi ha assumptes a tractar en aquest Punt. 
 
 
 
 
D.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
L’Alcalde dóna la paraula als Grups Municipals.  
 
 
Per part del Grup Municipal Junts per Cardona 
 

1. El portaveu del Grup Municipal Junts per Cardona pregunta al tinent 
d’alcalde delegat d’Urbanisme i Obres en relació a la irregularitat 
urbanística que se li va comunicar a la zona de La Carosa, a La 
Coromina. Demana quines mesures s’han pres al respecte. I de quina 
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manera es realitza el control de les obres i es detecten les situacions 
irregulars per part dels Serveis Tècnics. 
 
Efectivament, quan es va comunicar els  va remetre un expedient 
anterior que hi havia hagut en aquella zona. Era un tema de 
l’electrificació d’ENDESA cap a les cases dels Escorials, i que també 
s’havia fet en el seu dia, feia dos o tres anys, per part d’Aimines cap 
a aquella banda. I aquí hi havia una irregularitat. En el moment que 
ho va demanar li van dir que justament aquell mateix dia hi havien 
baixat els tècnics. Automàticament els va dir, com fa en la resta de 
casos, que l’informessin de la irregularitat. Tant la Policia com els 
Serveis tècnics van fer el seu informe i aquesta actuació urbanística 
il·legal  serà objecte del corresponent  expedient de protecció de la 
legalitat urbanística. En el marc d’aquest expedient el propietari 
tindrà la oportunitat d’al·legar, reposar la realitat urbanística alterada 
i, si és possible, legalitzar la situació. 
 
I pel que fa a la reflexió de quina és l’actuació dels Serveis 
d’Urbanisme  respecte l’actuació del control d’obres i de les 
actuacions que atempten contra la legalitat, dir-los que déu ni do de 
l’activitat que desenvolupa l’ajuntament en aquest sentit. 
 
Si heu pogut veure en  els últims anys les rases que hi ha obertes per 
Cardona, entre gas, aigües, ENDESA, etc, el volum és important. I 
l’activitat d’urbanisme és molta perquè a part hi ha la part d’informes 
en relació a les llicències i tota la part de protecció de la legalitat 
urbanística i la part més sancionadora i de disciplina urbanística. 
Podem dir que a Cardona, com en d’altres municipis, ho podem fer 
millor o pitjor, però l’activitat és molta. Està clar que ho podríem fer 
molt millor, però no tenim establert que els tècnics d’urbanisme, sigui 
un dia o una o dues hores a la setmana, es dediquin a passejar pel 
poble i veure les actuacions que s’hi fan. Per sort la gent acostuma a 
ser ètica i cívica i moltes vegades ens arriba a través de la gent. O 
nosaltres mateixos que no podem mirar cap a una altre banda quan 
veiem qualsevol il·legalitat. També ho tenim d’agrair a les 
associacions de veïns, i a totes les associacions que vetllen pel 
patrimoni de tots. No és una qüestió d’estar a favor o en contra de 
les il·legalitats, sinó que tots hem de remar cap a la mateixa direcció. 
Si parlem d’una propietat privada com en el cas del Camí de La 
Carosa, que té el límit en la part pública d’horts i la part privada de 
l’empresa, és més difícil poder veure aquestes actuacions. 
 
En el cas que va comunicar el portaveu, l’actuació era exagerada, per 
dos motius: les rases que s’havien obert, i a part cap on anaven 
aquelles rases. Lògicament es va actuar de seguida i tindrà tot el 
recorregut administratiu, com qualsevol altre il·legalitat urbanística. 
Insisteixo en que la part sancionadora  la podríem millorar però ens 
implicaria a treure recursos d’una altra banda. Com sabeu les hores 
dels professionals dels Serveis tècnics són limitades i no donen per 
tot. Tenim un arquitecte a jornada parcial, un aparellador a jornada 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

XW
Y4

YW
3W

6P
7P

XE
S4

TG
5K

PR
PM

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//c

ar
do

na
.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 2
5 

de
 4

8 



  

  

parcial i, per sort, un segon aparellador a jornada completa. Les 
hores dels tècnics, amb el nucli que tenim i amb l’extensió territorial 
del municipi, no són suficients. I personalment com a regidor 
d’urbanisme i com a vilatà de Cardona li agradaria que la situació fos 
molt millor, i que es pogués comptar amb més hores de Serveis 
tècnics i que tot fos més ordenat. 
 

2. El portaveu del Grup Municipal de Junts per Cardona diu que els ha 
arribar una queixa en relació al clavegueram a la Pietat davant de la 
Farinera, en tant que quan passen els cotxes fa molt soroll. 
 
 
El tinent d’alcalde respon en tant que no hi ha present el regidor 
delegat de Via Pública. Diu que el que a vegades ha passat és que hi 
ha reixes que, pels motius que sigui, s’han anat plegant. I llavors 
amb el pes del cotxe fan soroll. Per tal de silenciar-les el que es fa es 
posar-hi unes gomes, que el que fan és amortitzar el pes i absorbir el 
soroll. Es farà arribar la petició al regidor de via pública.  
 
 

3. Continua el Sr. Jané preguntant per quan està previst que es 
materialitzi l’actuació prevista a la intersecció d’entrada a Cardona, 
de canvi de sentit de la circulació. 
 
 
El Sr. Joan Hernández diu que l’alcalde també ens pot informar, ja 
que avui ha mantingut una reunió amb el diputat. Però 
independentment d’això segur que han vist màquines per aquella 
zona, en tant que han fet una primera passada des del cementiri fins 
a la Creu Roja i abans de que acabi l’any tenen intenció de tornar a 
asfaltar i aprofitar per fer efectiu el canvi de prioritat en el 
creuament. Això comporta únicament pintar la senyalització 
horitzontal i variar la senyalització vertical. Com sabeu  vam fer un 
anunci molt prematur de l’actuació preveient que es portaria a terme 
el primer trimestre de 2019, però finalment s’ha endarrerit. En primer 
lloc farem el canvi de prioritat com ha dit la Diputació, i es començarà 
a alertar i advertir a la gent perquè quan hi ha un canvi de prioritat 
pot incrementar-se l’accidentalitat perquè la gent s’acostuma a una 
determinada senyalització. En el moment que es va anunciar 
l’actuació hi van haver dos afectats que van presentar al·legacions: la 
Bòbila i el taller mecànic del Montraveta. En tots dos casos s’han 
estudiat les seves al·legacions i la Diputació ha decidit mantenir el 
projecte. És una qüestió de normativa:  si fas un creuament, ja sigui 
amb prioritat o sense, no pot haver-hi una línia discontinua i que els 
cotxes puguin fer un avançament o creuar, és una qüestió de 
seguretat. Es tindrà en compte alguns dels suggeriments que s’han 
fet els dos afectats, com per exemple moure un senyal que quedava 
al mig de la porta i que demanaven avançar o retrocedir un metre, 
simplement per una entrada millor a l’accés a l’establiment. I, a més, 
hi havia alternatives d’entrada i de sortida com, per exemple, en el 
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cas de La Bòbila, sortir pel cementiri, on hi ha una doble sortida, 
enlloc de sortir al creuament, com es fa ara de forma incorrecta. En 
el cas del taller Peugeot passa exactament el mateix, i hi haurà algun 
punt en que caldrà recórrer quatre metres més per poder girar. No és 
una qüestió de comoditat ni incomoditat, és una qüestió de seguretat 
que ha d’estar per sobre de tot. 
 
 

4. El Sr. Joan Jané pregunta per dos temes més, també en relació a 
actuacions amb la Diputació de Barcelona. En primer lloc, quan es 
reemprendran les obres de la rotonda de la carretera de la Mina. I en 
segon terme si hi ha alguna novetat en la gestió de l’Escola de Música 
i en l’estudi a realitzar per part de la Diputació de Barcelona. 
 
 
El Sr. Estruch contesta que, efectivament, les obres de la rotonda de 
la carretera de la Mina les promou i executa la Diputació de 
Barcelona. Estan aturades des de fa un temps per un problema greu 
amb les grans empreses de serveis: Gas Natural, Endesa i Telefònica. 
Finalment la Diputació ha pogut solventar el tema d’Endesa. El de 
Gas Natural també s’ha pogut aclarir tot i ser més complicat i haver 
comportat un modificat del projecte en tant que ha suposat un 
increment de cost de 30.000 euros que l’empresa adjudicatària haurà 
de pagar a Gas Natural per tal de variar el traçat de la canonada i 
posar-la nova. Un cop s’hagi fet el pagament per part de l’empresa, 
la companyia de gas vindrà a fer la corresponent rasa i fer el canvi en 
la instal·lació. 
 
Finalment hi havia un tercer problema amb la instal·lació de telèfon, 
que també s’ha pogut solucionar. En resum: un cop l’empresa 
adjudicatària de les obres pagui els diners que Gas Natural ha 
sol·licitat per variar la instal·lació existent a la zona i l’empresa faci 
els corresponents treballs, es podran tornar a iniciar les obres. 
 
Avui el Diputat i el Gerent d’Infraestructures Urbanes de la Diputació 
s’han disculpat per l’aturada de les obres i han explicat que els hi 
estava passant amb moltes altres obres. En teoria la seva previsió és  
iniciar l’obra en les properes setmanes, comptant que el termini 
d’execució de l’obra que resta pendent és de dos mesos. 
 
Per tant, un cop es torni a iniciar l’obra en dos mesos s’hauria de 
poder finalitzar, si no surt cap més imprevist. Realment la Diputació 
ha tingut molts problemes amb l’obra, perquè a part de les 
inclemències amb les companyies de serveis, han hagut de promoure 
dos modificats de projecte i a part hi va haver el tema que l’empresa 
constructora de l’obra volia que quedés molt clar quins eren els 
problemes de filtracions al camp de vida activa per evitar tenir 
responsabilitat per aquest tema en un futur. 
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Pel que fa a l’escola de música, l’alcalde continua explicant que avui 
només ha mantingut la reunió amb el Diputat i el Gerent 
d’Infraestructures i, per tant, és una àrea diferent a la d’Educació. El 
que es va demanar a la Diputació i en el que estem treballant és que 
ens ajudessin a fer un estudi econòmic i estudiar un nou sistema, 
amb alternatives, de gestió  l’escola de música municipal. No els vam 
demanar que ens aportin més diners, que també ens anirà molt bé, 
sinó que ens ajudin a tenir un sistema sostenible i viable 
econòmicament.  
 
I mentrestant ens acollirem a la línia de subvencions de la Generalitat 
per a escoles de música i pel curs 2017-2018 on suposo que rebrem 
un ajut d’uns 23.000 euros. Tot i la subvenció el cert és que hi ha un 
dèficit important i que a part dels diners de la subvenció l’ajuntament 
ha d’aportar anualment més de 40.000 euros, que s’hauran de 
consignar pressupostàriament. 
 
 

5. El portaveu del Grup Municipal de Junts per Cardona pregunta per la 
inversió a la façana del Cine Modern que, si no va errat, s’ha de 
desenvolupar abans d’abril de 2020. 
 
L’alcalde explica que la Diputació va convocar una línia d’ajuts per a 
la millora d’equipaments a la qual es va acollir l’ajuntament. A part 
de la subvenció atorgada per a la millora de la il·luminació del mercat 
ens van atorgar una subvenció per la remodelació de les piscines i 
una subvenció per la rehabilitació de la façana de llevant de l’auditori 
Valentí Fuster.  L’ajuntament va demanar pròrroga per a executar les 
actuacions i en el cas de la piscina i la façana les obres s’han 
d’executar abans del mes d’abril de 2020. Dimarts vinent s’obriran les 
proposicions presentades a les dues licitacions convocades i sabrem 
quina empresa resulta adjudicatària de les obres. 
 
 

6. El Sr. Jané diu que els consta que s’ha mantingut una reunió amb la 
Comunitat de Propietaris de l’edifici de l’auditori i demana com ha 
anat. 
 
El Sr. Estruch contesta que pel que fa a les obres de la façana, avui 
mateix s’han reunit amb la Comunitat de propietaris de l’edifici de 
l’Avinguda del Rastrillo per tal d’explicar el projecte de rehabilitació 
de la façana i aclarir els possibles dubtes. També se’ls ha plantejat 
que durant l’obra ells hauran de fer-se càrrec dels tancaments, de 
manera que podran aprofitar la bastida per promoure el canvi en 
finestres i balcons, a efectes d’aconseguir una rehabilitació 
complerta.  
 

 
7. El portaveu del Grup Municipal de Junts pregunta com es finançaran 

aquestes actuacions i si caldrà demanar crèdit per tal de poder 
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complementar l’ajut atorgat per la Diputació de Barcelona, per tal de 
portar-les a terme. 
 
L’alcalde explica que la seva proposta, com ha comentat en altres 
ocasions, és respectar el límit de crèdit anual, que és de 175.000 
euros a través del programa de Caixa de Crèdit de la Diputació. 
Aquest any ja vam aprovar com distribuiríem el crèdit en els 
projectes d’inversió i, per tant, a l’espera de conèixer els 
pressupostos d’adjudicació, els imports necessaris són 
d’aproximadament 120.000 euros en el cas de l’obra de la façana i 
70.000 euros en el cas de l’obra de la piscina. Per a l’obra de la 
façana s’ha sol·licitat un altre ajut a l’OSIC del Departament de 
Cultura, però en cas de no obtenir-la la millor opció per acabar de 
finançar aquesta obra, a part de la subvenció de la Diputació, és el 
crèdit del programa Caixa de Crèdit de la Diputació. 
 
 

8. El portaveu del Grup Municipal de Junts de Cardona demana en quin 
estadi estan les previsions de promoció de nou sòl industrial a 
Cardona i si hi ha novetats en aquest sentit. 
 
 
L’alcalde explica que les negociacions avancen molt positivament i, si 
tot va bé, en molt poc temps podran convocar-vos per explicar-los 
com està la situació. S’està treballant en un acord amb l’Incasol per 
tal de poder desenvolupar l’actuació i promoure una primera fase del 
nou polígon, amb una demanada acreditada de sòl que s’ha posat 
sobre la taula i amb un acord previ assolit amb la propietat dels 
terrenys. 
 
Per tant si no hi ha res de nou, en un breu termini ja podríem 
anunciar que aquesta promoció de sòl industrial tira endavant i, per 
tant, que es pot iniciar tota la tramitació administrativa i fer realitat 
aquest polígon tant important per les empreses que volen créixer i, 
sobretot, pel futur de Cardona. La veritat és que vol agrair 
especialment tant a la direcció com als tècnics de l’INCASOL, així com 
al conseller, el compromís que han adquirit amb Cardona i malgrat 
que tot ha anat canviant, s’agraeix molt que sigui un projecte 
compartit per tots. En la última reunió que vam fer amb el director de 
l’INCASOL i a l’espera de polir quatre detalls ja es va donar llum 
verda a l’acord i entenem que ho podrem tirar endavant amb la idea 
de signar un conveni el més ràpid possible que iniciï tota la tramitació 
per l’execució del polígon, que executaria el mateix INCASOL. 
 
L’ajuntament també hi participaria en la part que hem d’acabar 
d’analitzar i qui faria d’administració actuant seria l’INCASOL, però 
amb una demanda acreditada que és el que ells necessitaven per 
poder desenvolupar el projecte. Ens interessa que no hi hagi tot el 
polígon ocupat per poder atreure noves empreses, i tirar endavant el 
conveni perquè promoure el polígon suposa una tramitació important 
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a nivell de modificació del planejament, delimitació de la zona, 
urbanització, etc. Ara l’important és poder tancar un calendari i poder 
treballar per tal de poder-lo complir. 
 
 

9. El Sr. Jané pregunta si s’ha realitzat alguna previsió especial per a les 
eleccions generals del 10 de novembre  si tenen informació de que 
calgui reforçar algun servei o hi ha previsions especials a nivell de  
seguretat. 
 
 
L’alcalde respon que per les eleccions hi haurà el servei ja reforçat de 
la Policia Local, com sempre es fa en les convocatòries electorals, 
però no s’ha previst cap altre dispositiu addicional o especial, perquè 
no es creuen que hi hagin d’haver incidents o circumstàncies 
extraordinàries. 
 
 
La secretària explica que hi ha una comunicació de la Junta Electoral 
de Zona en la qual parla d’un possible reforç de seguretat pel dia, 
però no insta a l’ajuntament a organitzar cap servei especial. 
 
 

Per part del Grup Municipal del PSC: 
 

1. El portaveu del Grup Municipal del PSC, en relació a l’obra de 
rehabilitació de la façana de llevant de l’auditori Valentí Fuster, 
demana si els propietaris de l’edifici estan d’acord en assumir ells el 
cost del canvi de tancaments. 
 
 
L’alcalde respon que se’ls ha plantejat la necessitat que sigui així, en 
tant que l’ajuntament ja assumeix el cost de l’obra de rehabilitació de 
la façana, de manera que la propietat haurà d’assumir la intervenció 
que afecta la part de l’edifici que ocupen els habitatges pel que fa als 
tancaments: porticons, persianes i finestrals. 
 
 

2. El Sr. Verdejo planteja una altre qüestió que estava adreçada al 
regidor de Via Pública però que, donat la seva absència en el present 
ple, plantegen al primer tinent d’alcalde, i és si hi ha previst portar a 
terme alguna actuació per solucionar l’estat de la carretera d’accés a 
la Coromina, que es va assumir com a pròpia. 
 
 
El tinent d’alcalde demana si fan referència al problema que hi ha a la 
corba que hi ha a la colònia Manuela. Si és així l’obra de reparació 
està adjudicada des de fa molt temps i es va demanar que s’executés 
abans de la Festa Major de La Coromina, però no ha estat així, tot i 
que l’ajuntament hi ha insistit. Es dona  la  casualitat que l’empresa 
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que ha d’executar l’obra és la mateixa adjudicatària de les obres de 
canalització de les aigües residuals del Polígon La Cort i té tots els 
efectius concentrats al polígon. Lògicament, es continuarà insistint 
per tal que es pugui tirar endavant amb la màxima rapidesa. 
 
 
L’alcalde remarca que l’obra està adjudicada des de l’estiu per poder 
desenvolupar l’actuació entre el mes d’agost i setembre. Estem 
parlant d’una intervenció de menys de 4.000 euros, de manera que 
es reclamarà a l’empresa la seva execució immediata. 
 
 

3. El portaveu del PSC pregunta en relació a la situació d’ERCROS i la 
Terrera i demana si el projecte de recuperació i revegetació de la Vall 
Salina s’ha aturat o es preveu que es reprengui  en algun moment. 
 
 
L’alcalde explica que en aquest tema l’ajuntament està pendent de la 
Generalitat i mentrestant es continua treballant en l’àmbit jurídic. Ara 
s’han aturat una mica les accions en motiu de les eleccions, però la 
situació és que ERCROS ha presentat una modificació del pla de 
restauració a la Generalitat. L’Ajuntament va presentar al·legacions al 
plantejament presentat per ERCROS, manifestant la seva total 
disconformitat. En aquests moments la Generalitat encara no ha 
donat resposta de res, tot i que s’han mantingut reunions amb la 
Direcció General de Mines i la Direcció General de Qualitat Ambiental. 
El que entenem és que ERCROS ha tancat i abandonat l’explotació, i 
que cal seguir explotant la Terrera Vella i posteriorment promoure el 
corresponent Projecte de restauració. 
 
Quan es deixa una explotació la Llei diu que s’ha de fer vetllant per la 
seguretat de les persones i l’entorn i això hem vist en ocasions que 
no ho han complert. Nosaltres hem demanat a la Direcció General de 
Mines que faci complir a l’empresa una sèrie de temes, hi hem d’estar 
molt a sobre, i la Generalitat ho té sobre la taula, però fins ara 
estaven treballant en un problema entorn de l’ampliació de 
l’explotació a Súria i van centrar tots els seus esforços tècnics en 
això, de manera que encara no han resolt el tema de Cardona. 
 
També cal dir que ERCROS va fer arribar una proposta de conveni a la 
Secretaria General del Medi Ambient per tal de pactar amb ells i amb 
l’ajuntament de Cardona una solució acordada. No hem avançat més 
en aquesta solució acordada perquè nosaltres no la veiem 
jurídicament possible ni viable, perquè era realitzar un nou conveni i 
ens feia renunciar a les principals clàusules que per nosaltres són les 
fonamentals del conveni vigent i en base a les quals al·leguem que 
ERCROS ha de promoure la restauració. Per això no hem tornat a 
instar la negociació amb ERCROS i la Generalitat. 
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Per part de la Generalitat hi havia interès en que arribéssim a un 
acord sempre que fos beneficiós per el futur de Cardona, però aquest 
ajuntament no vol que l’empresa faci una intervenció mínima i doni 
diners per tancar el tema, en tant que el que es vol és poder fer una 
restauració ben feta i pensant en les futures generacions. Nosaltres 
no estem disposats a subscriure qualsevol acord, perquè sabem el 
que val treure tot el runam i  restaurar, i és com a mínim al voltant 
de 10 milions d’euros. Per tant si ERCROS ofereix 6 o 7 milions 
d’euros es pot arribar a un acord i aquest ajuntament intentaria 
complementar els recursos, però no ens conformarem amb que facin 
quatre actuacions i eludeixin la seva responsabilitat, donant-nos uns 
diners cada any, que sospito que és per on anaven. 
 
Per tant creiem que haurem de continuar en la batalla jurídica i ara 
hem d’esperar a la Generalitat, que respongui les al·legacions, tot i 
que segur que no seran del tot favorables a les nostres peticions. Per 
entremig hi va haver un nou estudi d’impacte ambiental que va fer 
endarrerir el procés. I si hi tenen interès es pot organitzar una reunió 
amb l’advocat que porta el tema en defensa dels interessos de 
l’Ajuntament per parlar-ne. 
 
 

4. El Sr. Ferran Verdejo vol conèixer quina valoració fan de la caldera de 
biomassa que es va instal·lar a la Residència. I si tenen pensat optar 
per aquest sistema de climatització en algun altre equipament. 
 
 
L’alcalde diu que la instal·lació de biomassa a la residència ja fa 
temps que funciona i la valoració és molt positiva, tant a nivell 
d’estalvi com pel seu funcionament. Es va deixar un dipòsit de gasoil 
a la Residència per si en algun moment fallés la instal·lació de la 
biomassa i perquè a vegades es complementa. L’estalvi que li han dit 
que suposa a nivell econòmic és d’un 68%. Pel que fa a la caldera de 
biomassa de l’escola demà la posarem en funcionament i veurem 
com funciona. I, efectivament, hi ha la previsió d’estudiar poder 
implantar la climatització amb biomassa en altres equipaments com 
l’escola de la Coromina, el pavelló etc. Aquest govern està 
compromès amb les inversions sostenibles, que suposen un estalvi 
econòmic i energètic, de manera que es planteja realitzar les 
inversions que pugin reduir els consums energètics en totes les 
infraestructures on quedi acreditat que es produirà un increment de 
l’eficiència de les instal·lacions. 
 
 

5. Finalment, el portaveu del Grup Municipal del PSC pregunta si hi ha 
novetats en relació al Corre de bou, i si s’han produït altres trobades 
o avenços.  
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El Sr. Estruch explica que ha quedat tot bastant aturat per totes les 
circumstàncies darreres i les noves eleccions convocades. L’únic que 
s’ha mogut és que la comissió institucional que vam crear amb els 
alcaldes de l'Ebre faran una reunió amb els grups parlamentaris, però 
com a comissió d’alcaldes de l’Ebre, no com a Cardona. Vam dir que 
faríem unes reunions per organitzar-nos i en tenim una amb data a 
confirmar de finals de novembre. Fins al moment s’han fet reunions i 
mantingut contactes amb el govern, i en aquests moments els partits 
del govern no es plantegen tirar endavant cap modificació de la llei, i 
tampoc els consta per part dels partits de l’oposició, excepte els 
Comuns. Aquest partit sí que vol tirar endavant una proposició de llei,  
però entén que serà molt difícil una modificació de la llei a través una 
proposició de llei. 
  
Quan es produeixin noves reunions o tingui novetats els anirà 
informant i després podran coordinar-se per fer les accions que es 
considerin oportunes. Tot va molt lent però no hem de baixar la 
guàrdia. De moment no està previst que entrin cap altre proposta de 
resolució en aquest tema, però pot ser que en qualsevol moment es 
torni a plantejar, de manera que els informarà de qualsevol novetat. 
 

 
I no havent-hi altres assumptes que tractar, la Presidència aixecà la sessió 
essent les vint-i-tres hores, de la qual s’estén aquesta acta que, com a 
secretaria-interventora accidental, per a la seva constància i efectes, 
CERTIFICO. 
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s 
?

Un pla d'acció és
un document
que marca què
es farà? per qui?
i quan?

En aquest cas marca les

accions que portarà a

terme l'AdlSolCar
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És la concreció
(participada) de
les
planificacions
estratègiques
del territori
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Què teniem abans?

Entre l 'any 2015 i el

2019 es va fer servir

un altre pla

d 'acció2015-2019.

Aquest pla  es va

prorrogar el 2018

fins a que se

n 'aprovés una de

nova.
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Principis

Reflexiu 

Analitzant el territori, les

accions portades a terme

Participadament

Per prop de 300 persones

Realista

Tenint en compte els

recursos de les entitats

que concerten
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Primer pas

Definir el marc

 

Principis inspiradors

 

Anàlisi de la feina

feta

Segon pas 

Diagnosi

socioeconòmica

 

Tallers i reunions per

identificar reptes i

propostes

 

Tercer pas

Arbres de problemes i

solucións (marc lògic)

 

Anàlisi DAFO

Quart pas

Estructuració de la

proposta

Passos per fer el pla

d'acció
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5
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ANÀLISI DE LA FEINA FETA
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Identificació de

problemes-reptes

 

 

Prioritzacions 

 

 

Propostes de

solucions
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L'ARBRE DE PROBLEMES
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L'ARBRE DE REPTES I SOLUCIONS
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DAFO

Oportunitats

Què està passant al nostre

entorn que ens és favorable: 

 TICs, model de vida als pobles,

economia social

Amenaces
Que passa al nostre

entorn que ens pot anar

en contra

Debilitats
Quines són les nostres

febleses

Fortaleses
Quin son els nostres punts

forts
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Estructuració 
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Descripció dels projectes

Objectiu

Activitats

Resultats esperats

identificació dels actors

Identificació dels destinataris

Pressupost i fons de finançament

Recursos humans, tecnològics i de serveis

Indicadors de seguiment

Temporalització
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OBJECTIU 

Millorar la qualitat de vida de les persones a les

persones del territori Solcar a través de

l 'ocupació, ajustant l 'oferta i la demanda al mercat

de treball
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3 Eixos

estratègics 

Eix 1- Millora de la situació

sociolaboral i les condicions de

vida de les persones.

Objectiu: Promoure la millora

continua de les condicions de vida

de la població a través de

l'ocupació.

Eix 2- Estimulació del teixit

empresarial per assolir un

desenvolupament territorial

integral .

Objectiu: Promoure un teixit

empresarial diversificat i

dinamitzador dels recursos

endògens. 

Eix 3- Governança i

transversalitat del

desenvolupament local.

Objectiu: Vetllar per un sistema de

governança que permeti la

incorporació de la miradai els

objectius del desenvolupament

local als projectes del territori. 
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